

СОДЕРЖАНИЕ

Арутюнян В. М., Егян Г. А., Шушанян Л. К., Симон З. А. Состояние углеводного обмена при периодической болезни и амилоидозе	9
Сукиасян С. Г., Мелик-Пашаян М. А. Особенности формирования и течения соматизированных психических нарушений у лиц позднего возраста	13
Песчанский В. С., Кочмашев В. Ф., Довгань А. В. Варианты течения периодической болезни, осложненной амилоидозом почек	16
Мадоян С. Х., Асланян Н. Л., Бадалян А. Г. Характер повторяемости форм дневных колебаний уровня артериального давления при гипертонической болезни	20
Бадалян А. Г., Григорян Н. Ф., Серебрякова И. К., Петросян К. К., Джуганян А. Р. Влияние солнечной активности на клиническое течение нестабильной стенокардии	24
Франгулян Р. Р., Александрова Н. И., Котенко Т. В., Кокосов А. Н., Яковлева Н. Г. Метаболическая коррекция дыхательной недостаточности у больных с хроническим обструктивным бронхитом	26
Чепеджян Р., Гадженин Г. Профилактика тяжелых осложнений глазных ожогов при лечении с помощью яичной виталиновой пленки	29
Оганесян Ж. С. Сравнительная оценка трех видов медьсодержащих внутриматочных спиралей	32
Шахбазян А. А., Волян Д. С., Шмавонян М. В., Мхитарян А. Л., Сантросян А. М., Казарян С. А. Клинико-эпидемиологическая картина вирусных гепатитов у беременных	34
Мардян М. А. Состояние здоровья как критерий оценки деятельности лечебно-профилактического учреждения	38
Геворкян Н. Б., Сахакян Э. О. Гигиеническое обоснование предельно допустимой концентрации сульфазина в воде водоемов	43
Козлова В. В., Даштоян А. К., Саргсян М. Г., Мадаян Д. Н., Мелконян А. Н., Франгулян Р. А. Развитие экспериментального пневмокониоза под действием пыли базальта	44
Петросян А. А. Строительные материалы как дополнительный источник облучения населения	48
Никогосян Г. Г., Айрапетян А. К. Тепловое состояние детей как критерий оценки микроклимата помещений детских дошкольных учреждений	52
Зильфян А. В., Баблоян Р. С., Армениян А. Г., Ерицян Л. Н., Авакян С. А. Включение меченых нуклеотидов в ДНК и РНК печени и поджелудочной железы крыс, зараженных <i>Mycoplasma arthritis</i>	56
Мелконян М. М., Африкян А. Б. Активность ферментов антиоксидантной системы в крови женщин, работающих в условиях воздействия шума высокого уровня	60
Асланян Г. Ц., Аджемян Л. А., Сахакян Э. О., Костандян Д. С., Мирзоян В. С., Ананиян А. М., Геворкян А. А. Гигиеническая оценка некоторых овощей, выращенных с применением пиретринов децис и цимбуш	63
Баблоян Р. С., Армениян А. Г., Ерицян Л. Н. Интенсивность включения [³ H]-лейцина в белки печени, почки и поджелудочной железы крыс, зараженных <i>Mycoplasma fermentans</i>	66
Григорян М. С., Захарян Г. В. Влияние молибдена на процессы перекисного окисления липидов и обмен фосфолипидов	71
Сапонджян Л. Г., Азватуриян А. В., Костандян Л. И., Ханамирян Т. В. Изучение остеогенных свойств сочетанного биотрансплантата	75

КРАТКИЕ СООБЩЕНИЯ

Асланян Г. Ц. Острая токсичность изомеров и основного метаболита эндосульфана	77
Франгулян А. Л., Поспелов Л. Е., Ермолов А. С. Гнойная патология легких и плевры — взаимосвязь с HLA генотипом	78

Հարությունյան Վ. Մ., Եզանյան Գ. Ա., Ծուռանյան Լ. Կ., Միսոն Զ. Ա.	
Ածխաջրառալիս փոխանակության վիճակը պարբերական հիվանդության և ամիոիդոզի ժամանակ	9
Մուքիսայան Ս. Հ., Մեհիք-Փաշայան Մ. Ա.	
Սոմատիզացված հոգեկան խանգարումների ձևավորման ընթացքի առանձնահատկությունները ծերունական հասակում	18
Պեչանսկի Վ. Ս., Կոչմաշև Վ. Յ., Դովզան Ա. Վ.	
Պարբերական հիվանդության ընթացքի տարբերակները երիկամների ամիոիդալիս ակտահարման դեպքում	16
Մադոյան Ս. Խ., Ալանյան Ն. Լ., Բադալյան Ա. Գ.	
Ջարկերակալիս ճնշման մակարդակի ցերեկային ժամերի տատանումների ձևերի կրկնողության բնույթը հիպերտոնիկ հիվանդության դեպքում	20
Բադալյան Ա. Գ., Գրիգորյան Ն. Յ., Սերերյանկովա Ի. Կ., Պետրոսյան Կ. Կ., Ջուռանյան Ա. Ռ.	
Արեգակնային ակտիվության ազդեցությունը ոչ կալում ստեռոկարդիալի կլինիկական ընթացքի վրա	24
Ֆրանգույան Ռ. Ռ., Ալեքսանդրովա Ն. Ի., Կոտենկո Յ. Վ., Կոկոսով Ա. Ն., Ճակովևա Ն. Գ.	
Ծնչական անբավարարության մետաբոլիկ կանոնավորումը խրոնիկական օրաստրիկտիկ բրոնխիտով տառապող հիվանդների մոտ	26
Մեկենեկան Ռ., Հաջեանյան Գ.	
Աչքի աղբյուրների ծամր հետևանքների կանխարգելումը հավկիթի վիտալիզալիս թաղանթի ծածկով բուժման ժամանակ	29
Հովհաննիսյան Ժ. Ս.	
Երեք տեսակի մերարգամալիս պղինձ պարունակող զսպանակների համեմատական ուսումնասիրությունը	32
Ծառքալյան Ա. Ա., Ուլյան Զ. Ս., Ծմալոնյան Մ. Վ., Մխիթարյան Ա. Լ., Մանթրոսյան Ա. Մ., Կազալյան Ս. Ա.	
Վիրուսային հեպատիտների կլինիկա-համաճարակալիս պատկերը հոլիների մոտ	34
Մարդիյան Մ. Ա.	
Առողջական վիճակը որպես բուժ-կանխարգելիչ հիմնարկների գործունեության գնահատման ցուցանիշ	38
Վերբալյան Ն. Բ., Մախկալյան Է. Օ.	
Սուլֆազիմի աահմանալիս թուլատրելի քանակների հիգիենիկ հիմնավորումը ջրամբարների ջրում	43
Կոզլովա Վ. Վ., Դաշտոյան Ա. Զ., Մարգարյան Մ. Գ., Մադանյան Զ. Ն., Մեղրոնյան Ա. Ն., Ֆրանգույան Ռ. Ա.	
Փորձարարական փոշեզարության զարգացումը բազալի փոշու ազդեցությունից	44
Պետրոսյան Ա. Ա.	
Ծինանյութերը որպես բնակչության ճառագայթահարման լրացուցիչ աղբյուր	48
Նիկողոսյան Գ. Գ., Հայրապետյան Ա. Կ.	
Երեխաների ջերմալիս վիճակը որպես մանկական հիմնարկներում ձևավորվող միկրոկլիմալի գնահատման չափանիշ	52
Ջիֆյան Ա. Վ., Բարսյան Ռ. Ս., Արմենյան Ա. Գ., Երիցյան Լ. Ն., Ավագյան Ս. Ա.	
Mycoplasma arthritis-ով վարակված առնետների լյարդում և ենթաստամոքսալիս գեղձում ձգանակված մուկետոիդների մերատումը ԴՆԹ և ՌՆԹ-ի մեջ	56
Մեղրոնյան Մ. Մ., Աֆրիկյան Ա. Բ.	
Բարձր մակարդակի աղմուկի պագմաններում աշխատող կանանց աղյան հալաօքիդանոսալիս համակարգի ֆերմենտների ակտիվությունը	60
Ալանյան Հ. Յ., Աճեմյան Լ. Հ., Մախկալյան Է. Օ., Կոստանդյան Դ. Ս., Միրզոյան Վ. Ս., Աճանյան Ա. Մ., Վերբալյան Ա. Հ.	
Դեղիս և ցիմբուշ պիրետրոիններով մշակված որոշ բանջարանոցալիս կուլտուրաների հիգիենիկ գնահատականը	63

Բաբյան Բ. Ս., Արմենյան Ա. Գ., Երիցյան Լ. Ն.

Լյարդի, երիկամների և եմթաստամոքսագին գեղձի սպիտակուցներում [^3H]-լեզ-
ցիմի մերարկման իմունոսիվությունը *Mycoplasma fermentans*-ով վարակված
առնետների մոտ 66

Գրիգորյան Մ. Ս., Զաքարյան Գ. Վ.

Մոլիբդենի ազդեցությունը ֆուսկոլիպիդների փոխանակության և լիպիդների
գերօքսիդացին օքսիդացման վրա 71

Սապոնջյան Լ. Գ., Ազնաուրյան Ա. Վ., Կոստանդյան Լ. Ի., Խանամիրյան Յ. Վ.

Համակցված կենսաակտիվաստունի ոսկրատաջացման ճատկությունների
ուսումնասիրությունը 75

ԿԱՐԾ ՀԱՂՈՐԴՈՒՄՆԵՐ

Ապանյան Գ. Յ.

Իզոմերների և Ռիմնական մետաքոլիտ էնդոսուֆամի սուր տոքսիկականությունը 77

Ֆրանգույան Հ. Լ., Գոսպելով Լ. Ն., Երմուշով Ա. Ս.

Թոքերի և սլյուզի թարախացին ախտաբանական վիճակի փոխադարձ կապը HLA
գենոտիպի հետ 78

CONTENTS

Harontyunlan V. M., Veganian G. A., Shoushanian L. K., Simon Z. A. The State of Carbonic Metabolism in Periodic Disease and Amyloidosis	9
Soukiassian S. G., Melik-Pashayan M. A. Peculiarities of Formation and Course of Somatized Psychic Disturbances in Persons of Old Age	13
Pestchansky V. S., Kotchmashev V. F., Dovgan A. V. Variants of Development of Amyloidosis in Patients with Periodic Disease.	16
Madoyan S. Kh., Aslanian N. L., Badalian A. G. The Character of Repeatedness of the Forms of Daily Fluctuations Levels of Arterial Pressure in Hypertensive Disease	20
Badalian A. G., Grigorian N. F., Serebryakova I. K., Petrossian K. K., Jouganian A. R. The Effect of the Solar Activity on Clinical Course of Unstable Stenocardia	24
Frangulian R. R., Alexandrova N. I., Kotenko T. V., Kokosov A. N., Yakovleva N. G. Metabolic Correction of Respiratory Insufficiency in Patients with Chronic Obstructive Bronchitis	28
Jebejian R., Hajenlian G. Prevention of Grave Sequences of Ocular Burns Treated under Cover of Vitalline Egg Membrane	29
Hovanissian J. S. Comparative Study of Three Types of Intrauterine Copper Spirals	32
Shahbazian A. A., Vopian D. S., Shmavonian M. V., Mkhitarian A. L., Santrossian A. M., Kazazian S. A. Clinico-Epidemiologic Characteristics of Viral Hepatitis in Pregnants	34
Mardiyani M. A. The Health Condition as a Criterion of the Estimation of the Therapeutic Prophylactic Institutions' Activities.	38
Gevorkian N. B., Sakhkalian E. O. Hygienic Reasons for Maximum Permissible Concentration of Sulfazin in Water Bodies	43
Kozlova V. V., Dahstoyan A. K., Sargsian M. G., Madanian D. N., Melkonian A. N., Frangulian R. A. The Development of Experimental Pneumoconiosis under the Influence of Basalt Dust	44
Petrossian A. A. Construction Materials as Additional Source of Radiation	48
Nikoghossian G. G., Hayrapetian A. K. The Thermal State of Children as a Criterion of Evaluation of the Microclimate of Children's Preschool Institutions	52
Zilfyan A. V., Babloyan R. S., Armenian A. G., Yeritsyan L. N., Avakyan S. A. The Incorporation of Labeled Nucleotides in DNA and RNA in Rat Liver and Pancreas Infected by Mycoplasma arthritidis	56
Melkonian M. M., Afrikan A. B. The Activity of Enzymes of Antioxidant System in the Blood of Women, Working in Conditions of Great Noise Levels	60
Aslanian H. Ts., Ajemian L. H., Sakhkalian E. O., Kostandian D. S., Mirzoyan V. S., Ananian A. M., Gevorgian A. H. Hygienic Evaluation of Some Vegetables Treated with Decis and Cimbrush Pyrethroids	63
Babloyan R. S., Armenian A. G., Yeritsyan Z. N. The Intensivity of Incorporation of [³ H]—Leucin in Proteins of Rat Liver, Kidney and Pancreas, Infected by Mycoplasma fermentans.	55
Grigorian M. S., Zakharian G. V. Molybden Effect on Phospholipids Metabolism and Lipid Peroxidation	71
Saponjian L. G., Aznaurlan A. V., Kostandian L. I., Khanamirian T. V. The Study of Osteogenic Properties of the Associative Biotransplant	75

SHORT COMMUNICATIONS

Aslanian T. G. Acute Toxicity of Isomers and Main Metabolite Endosulfan	77
Frangulian H. L., Pospelov L. Ye., Vermolov A. S. The Interaction Between Pyoinflammatory Pathologies of the Lungs and Pleura in HLA Genotype	78